
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 6. november 2017 stillet følgende 

spørgsmål nr. 142 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares. Spørgs-

målet er stillet efter ønske fra Flemming Møller Mortensen (S). 

 

Spørgsmål nr. 142:  

”Ministeren bedes redegøre for, hvilke ulemper hun ser der er ved at fjerne reklame-

pladsen på cigaretpakkerne og gøre dem neutrale?” 

 

Svar: 

Det er få måneder siden, de nye regler om udformningen af tobakspakkerne fik fuld 

effekt – med større sundhedsadvarsler, der i dag skal dække 65 procent af både for- 

og bagside, og telefonnummer på stoplinjen på alle pakker.  

 

Jeg har i udgangspunktet ikke noget principielt imod at se på pakkernes udformning 

igen. Men jeg synes, det er passende først at gøre sig erfaringer med det, der lige er 

indført. Heldigvis er der allerede en effekt i forhold til stoplinjen, der får markant 

flere henvendelser på grund af de nye pakker.  
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